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Z obce

Radnice informuje
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Ostopovický zpravodaj zvítězil 
v soutěži Radniční listy roku 2024
Ostopovický zpravodaj se stal celorepublikovým vítě-
zem v soutěži ,,Radniční listy roku 2024“ v kategorii 
obcí do 2000 obyvatel! „Ostopovický zpravodaj patří 
dlouhodobě k nejkvalitnějším obecním periodikům 
v celé ČR, a to i v porovnání s mnohem většími munici-
palitami,“ píše se, mimo jiné, v hodnotící zprávě. Celou 
zprávu si můžete přečíst na webu obce v sekci aktuality.
Ocenění nás pochopitelně moc těší a zároveň zavazuje. 
Děkujeme všem, kteří se na současné podobě i obsahu 
Ostopovického zpravodaje podílejí. I nadále se budeme 
snažit přinášet kvalitní a přehledné informace o dění 
v obci, a to nejen na stránkách zpravodaje, ale také třeba 
na webových stránkách obce nebo Facebooku. Ostatně 
neztratili jsme se ani v soutěži ,,Zlatý lajk 2024“, 
zaměřené na facebookové a instagramové profily mu-
nicipalit. Tady jsme skončili v celorepublikovém kole 
na 8. místě.

Zpravodaje z let 1992–96 nově na webu obce
Obecní zpravodaj v obci vychází už od roku 1992. 
V prvních třech letech ještě pod názvem „Náš reportér“, 
od roku 1995 pak o dění informuje už jako „Ostopovický 
zpravodaj“. Zpravodaj vnímáme hlavně jako zdroj 
informací o aktuálním dění v obci, ale při zpětném 
pohledu funguje i jako podrobná kronika dění a dobo-
vých nálad. I proto jsme nedávno na webové stránky 
obce umístili i zdigitalizovaná vydání prvních šesti roč-
níků. Archiv Ostopovického zpravodaje je tak již kom-
pletně dostupný všem zájemcům z pohodlí domova na 
www.ostopovice.cz/ostopovicky-zpravodaj.

Jednali jsme s ministrem dopravy o lepší 
koordinaci dopravních staveb 
Výstavba vysokorychlostní trati (VRT) přes území Osto-
povic, stejně jako modernizace a rozšíření dálnice D1 ne-
pochybně způsobí spoustu nepříjemností a komplikací. 
O tom, jak zajistit, aby komplikací bylo co nejméně a aby 
tyto důležité stavby zároveň přinesly i něco pozitivního 
našim obyvatelům, jsme s kolegyněmi a kolegy z okol-
ních obcí a městských částí začátkem února diskutovali 
s ministrem dopravy Martinem Kupkou. Dohodli jsme se 
na systematické koordinaci velkých staveb (rozšíření D1, 
VRT) s těmi menšími. Budování VRTky by tak, mimo 
jiné, mohlo vést k odklonění větší části tranzitní dopravy 
mimo obec, přinést větší pestrost krajině v okolí Leskavy, 
zlepšit protihluková opatření a obnovit přímé spojení do 
Starého Lískovce i Bosonoh pro pěší a cyklisty. Pochopi-
telně to nebude hned a asi ani úplně přesně podle našich 
představ. Důležité však je, aby všechny zmiňované stavby 
přinesly v úhrnu znatelné zlepšení kvality života v našich 
obcích a napravily některé chyby z minulosti. Se sousedy 
z okolních obcí a městských částí jsme jednotní v tom, co 
chceme, a i díky této shodě je náš hlas slyšet.
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Stanovisko obce 
Ostopovice k projektu 
domova pro seniory 
Medinova.cz
V poslední době se ve veřejném prostoru obje-
vují informace o připravovaném zdravotnickém 
domě a domovu pro seniory Medinova.cz. Zaří-
zení by mělo údajně vzniknout v Ostopovicích, 
patrně v lokalitě Pod Vývozem. 

Z veřejně dostupných informací není zřejmé, 
kdo by měl být investorem a provozovatelem 
tohoto zařízení. Územní plán obce navíc v lo-
kalitě Pod Vývozem realizaci podobné stavby 
vůbec neumožňuje. S ohledem na tyto skuteč-
nosti se obec Ostopovice od tohoto projektu 
distancuje a potenciálním zájemcům o místo či 
zaměstnání v tomto zařízení doporučuje pečlivě 
zvážit, komu poskytnou své osobní údaje. 

Jan Symon, starosta
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V obci se staví jako o život
Dostavba MŠ a ZŠ běží na plné obrátky a po instalaci 
krovů na nové budově školy už stavba získává jasnější 
obrysy. Začátkem února jsme také zahájili rozsáhlou 
rekonstrukci ulice Lípová. A aby toho nebylo málo, od 
dubna zahajujeme práce na rozšíření chodníku ve směru 
do Starého Lískovce, konkrétně v úseku od konce obce 
po hranici katastrálního území. Součástí stavby bude 
i nové veřejné osvětlení chodníku. Tuto stavbu bude 
provádět, stejně jako v případě ulice Lípové, společnost 
PORR, a.s., která ve výběrovém řízení uspěla s nejnižší 
nabídkou. Přesný rozsah stavby a další podrobnosti 
naleznete na webových stránkách obce. U obou staveb 
zatím počítáme s dokončením v červnu.

Obnova zeleně a veřejných 
prostranství Na Rybníčku
Koncem března zahájíme obnovu zeleně a veřejných 
prostranství v ul. Na Rybníčku. V rámci prací bohužel 
musíme nejdříve kvůli špatnému zdravotnímu stavu 
pokácet část nejstarších stromů, budou však nahrazeny 
novými. Obnoveny budou také starší povrchy chodníků 
a přibudou nová hnízda pro popelnice. Podrobnosti 
k projektu jsou opět k dispozici na webových strán-
kách obce v sekci „připravované projekty“. Dokončení 
veškerých prací předpokládáme na přelomu května 
a června.

Trail na Staré dálnici 
už dělá radost cyklistům
Další atraktivní možnost pro sportovní vyžití nabízí 
všem cyklonadšencům nedávno dokončený trail na 
Staré dálnici. Trail je označení pro speciální cykli-
stickou trasu, která v maximální míře využívá terén-
ních nerovností, klopených zatáček a dalších přírod-
ních překážek. V rámci dokončovacích prací dojde 
ještě k doplnění laviček v okolí trailu a také k úpravě 
zbytků již nevyužívaného historického vodojemu, na 
kterém vznikne dřevěná vyhlídková plošina. V sobotu 
26. dubna se pak můžete těšit na program pro celou 
rodinu s ukázkami využití trailu i atraktivními hosty, 
kterým celý areál symbolicky pokřtíme.

Jan Symon
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Výpis usnesení z 5. zasedání 
zastupitelstva obce 
ze dne 19. 12. 2024

•	 Usnesení	č.	1.1	–	5/2024
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje za ověřo-

vatele zápisu o průběhu 5. zasedání zastupitelstva 
Jaroslava Šebánka a Petra Vlacha.

 Hlasování: pro 12, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	1.2	–	5/2024
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje doplněný 

program zasedání zastupitelstva.
 Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 0  

•	 Usnesení	č.	2	–	5/2024
  Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí 

usnesení z jednání rady obce ze dne 18. 11., 2. 12. 
a 16. 12. 2024. 

 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	3	–	5/2024
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Rozpočet 

obce na rok 2025 – viz příloha č. 1 tohoto zápisu.
 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	4	–	5/2024
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Střednědo-

bý výhled rozpočtu na roky 2026–2028 – viz příloha 
č. 2 tohoto zápisu.

 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	5.1	–	5/2024
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Rozpočet 

sociálního fondu na rok 2025 – viz příloha č. 3 tohoto 
zápisu.

 Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	5.2	–	5/2024
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Směrnici 

č. 1/2024 s názvem Pravidla pro tvorbu a čerpání pří-
spěvků ze Sociálního fondu – viz příloha č. 4 tohoto 
zápisu.

 Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	6	–	5/2024
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje cenu vod-

ného na rok 2025 ve výši 61 Kč/m3 vč. DPH a cenu 
stočného na rok 2025 ve výši 53 Kč/m3 vč. DPH.

 Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	7	–	5/2024
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Obecně 

závaznou vyhlášku o stanovení obecního systému 
odpadového hospodářství – viz příloha č. 5 tohoto 
zápisu.

 Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	8	–	5/2024
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Obecně 

závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství – viz příloha č. 6 
tohoto zápisu. 

 Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	9	–	5/2024
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje zadání 

územní studie Ostopovice – lokalita Polní – B. Něm-
cové – viz příloha č. 7.

 Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	10	–	5/2024
  Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí stíž-

nost Františka Zuzy na jednání starosty a schvaluje 
odpověď starosty na tuto stížnost – viz přílohy 8 a 9.

 Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 2

Výpis usnesení z 1. zasedání 
zastupitelstva obce 
ze dne 13. 3. 2025

Z obce
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•	 Usnesení	č.	1.1	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje za ověřo-

vatele zápisu o průběhu 1. zasedání zastupitelstva 
Jaroslava Šebánka a Borise Canova.

 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	1.2	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje doplněný 

program zasedání zastupitelstva.
 Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 1  

•	 Usnesení	č.	2	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí usne-

sení z jednání rady obce ze dne 30. 12. 2024, 20. 1., 
3. 2., 17. 2., 20. 2. a 4. 3. 2025.

 Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 1

•	 Usnesení	č.	3	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí Rozpoč-

tové opatření č. 9/2024 – viz příloha č. 1 tohoto zápisu.
 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	4	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje mimo-

řádné navýšení tvorby sociálního fondu obce za rok 
2024 o částku 21 290,- Kč.

 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0
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•	 Usnesení	č.	5.1	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje poskyt-

nutí individuální dotace Tělocvičné jednotě Sokol 
Ostopovice, se sídlem Osvobození 17/4, 664 49 
Ostopovice, zastoupené Pavlem Krejčíkem, ve výši 
200.000,- Kč. Zastupitelstvo obce Ostopovice schva-
luje uzavření příslušné smlouvy o poskytnutí indivi-
duální dotace a pověřuje starostu jejím podpisem.

 Hlasování: pro 14, proti  0, zdržel se 0 

•	 Usnesení	č.	5.2	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje poskytnutí 

individuální dotace Farnosti Troubsko, IČ 66597382, 
se sídlem Úzká 30/4, 664 41 Troubsko, ve výši 
50.000,- Kč. Zastupitelstvo obce Ostopovice schva-
luje uzavření příslušné smlouvy o poskytnutí indivi-
duální dotace a pověřuje starostu jejím podpisem.

 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0 

•	 Usnesení	č.	5.3	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje poskyt-

nutí individuální dotace panu Viktoru Bečkovi, by-
tem Družstevní 158/4, 66449 Ostopovice, na činnost 
Klubu seniorů Ostopovice, ve výši 100.000,- Kč. 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje uzavření 
příslušné smlouvy o poskytnutí individuální dotace 
a pověřuje starostu jejím podpisem.

 Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 1

•	 Usnesení	č.	5.4	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje poskytnu-

tí individuální dotace Včelařskému spolku Střelice 
u Brna, IČ 06278205, se sídlem nám. Svobody 111/1, 
664 47, Střelice u Brna, ve výši 20.000,- Kč. Zastupi-
telstvo obce Ostopovice schvaluje uzavření příslušné 
smlouvy o poskytnutí individuální dotace a pověřuje 
starostu jejím podpisem.

 Hlasování: pro 14, proti, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	5.5	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje poskytnu-

tí individuální dotace paní Radce Švihálkové, bytem 
Branky 281/27, 66449 Ostopovice, na činnost spolku 
Dobromysl, ve výši 15.000,- Kč. Zastupitelstvo obce 
Ostopovice schvaluje uzavření příslušné smlouvy 
o poskytnutí individuální dotace a pověřuje starostu 
jejím podpisem.

 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	6	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Rozpočto-

vé opatření č. 1/2025 – viz příloha č. 3 tohoto zápisu.
 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	7	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Obecně 

závaznou vyhlášku o ochraně nočního klidu a regula-
ci hlučných činností – viz příloha č. 4 tohoto zápisu.

 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	8	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Obecně 

závaznou vyhlášku obce o regulaci provozování ha-
zardních her na území obce – viz příloha č. 5 tohoto 
zápisu.

 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	9	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Obecně 

závaznou vyhlášku obce, kterou se stanoví část spo-
lečného školského obvodu základní školy – viz příloha 
č. 6 tohoto zápisu.

 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	10	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Obecně 

závaznou vyhlášku obce, kterou se vydává Požární 
řád obce – viz příloha č. 7 tohoto zápisu.

 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	11	–	1/2025
  Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Místní 

energetickou koncepci obce Ostopovice.
 Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 1

•	 Usnesení	č.	12	–	1/2025
  Zastupitelstvo Obce Ostopovice

 	I.	bere	na	vědomí
  pokyn pořizovatele č. 5 ke zpracování návrhu změny 

č. 2 územního plánu Ostopovice ze dne 13. 3. 2025, 
kterým pořizovatel rozhodl o druhém opakovaném 
veřejném projednání návrhu změny č. 2 územního 
plánu Ostopovice; 

 	II.	ukládá
  starostovi obce zajistit, prostřednictvím pořizovatele, 

vyhotovení dokumentace změny č. 2 územního plánu 
Ostopovice pro druhé opakované veřejné projednání 
dle pokynu pořizovatele se zapracováním koridoru vy-
sokorychlostní dopravy ŽD4 RS1 úsek Praha – Brno 
z Politiky územního rozvoje ČR v platném znění 
s vymezením koridoru vysokorychlostní trati „DZ13“ 
VRT hranice kraje – Brno včetně souvisejících staveb 
jako koridoru dopravní infrastruktury nad plochami 
s rozdílným způsobem využití a to včetně vymeze-
ní veřejně prospěšné stavby dopravní infrastruktury 
dle aktuální podoby Zásad územního rozvoje Jiho-
moravského kraje ve znění jejich aktualizace 3b. 

 Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0
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Foto: archiv paní Jany Odrazilové

Foto: Petr Dubjak

Ostopovická historie v obrazech
V souvislosti s přípravou knihy o historii obce hledáme 
jakékoliv historické fotografie. Naším cílem je vytvoření 
digitálního obrazového archivu Ostopovic.

Máte	doma	staré	fotografie	a	chcete	je	zachovat	pro	
budoucí	 generace?	 Nabízíme	 vám	 zdarma	 jejich	
digitalizaci	a	trvalé	uchování	na	obecním	digitálním	
úložišti.	

Máme zájem o všechny fotografie z období od 19. století 
do roku 2000. Zajímá nás vše – oficiální fotografie 
z obecních slavností, rodinné momentky i portréty, po-
hlednice, fotografie zachycující vzhled obce, jednotli-
vých staveb i krajiny v okolí. Zkrátka cokoliv. I zdánlivě 
nevýznamná fotografie může vyprávět vlastní příběh!

Pokud máte doma jakékoliv historické fotografie, dejte 
nám prosím vědět! Fotografie si vyzvedneme, naskenu-
jeme ve vysokém rozlišení a v pořádku vrátíme. Nebo 
víte o někom, kdo má doma historické fotoalbum? Řek-
něte nám o něm a my ho sami oslovíme. Staré fotografie 
postupně mizí a digitalizace je jediný způsob, jak 
zachovat obrazové svědectví doby pro budoucí generace.
Děkujeme, že nám pomáháte zachovat historickou paměť 
obce! V případě jakýchkoliv dotazů se na nás neváhejte 
obrátit! Jan Symon
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Rekonstrukce ulice Lípová
V únoru byla zahájena rekonstrukce ulice Lípová. Projekt 
řeší rekonstrukci chodníků ve spodní části po park, v téže 
trase výměnu veřejného osvětlení a novou komunikaci 
okolo knihovny ke garážím. Dále vybudování gabiono-
vých stěn, které umožní vznik nových parkovacích míst 
podél komunikace a také rozšíření komunikace na 6,5 m. 

Díky vstřícnému jednání ze strany SÚS JmK se také 
realizuje kompletní rekonstrukce vozovky včetně pod-
kladních vrstev od křižovatky s ulicí Osvobození po 
odbočení na ulici Novou. Dále až na konec obce bude 
vyměněn asfaltový povrch. Rekonstrukci vozovky 
financuje SÚS JmK.

Každá taková rekonstrukce přináší mnoho problémů, 
které se objevují postupně v průběhu stavby. Jedním 

z největších se ukázal havarijní stav části kanalizace, 
který se naplno projevil až po jejím částečném odkrytí. 
Proto jsme museli přistoupit i k výměně té části kana-
lizace, která je pod novou vozovkou nebo novými par-
kovacími stáními. Díky těmto okolnostem určitě dojde 
k posunutí termínu dokončení stavby, ale je zde maxi-
mální snaha ukončit stavbu do začátku prázdnin.

Stavba přináší komplikace v dopravě. Byly navrženy 
objízdné trasy tak, aby se co nejvíce omezil průjezd 
obcí, zejména ulicí Novou. Bohužel mnoho řidičů nedo-
držuje dopravní značení, proto opakovaně řešíme s PČR 
provádění kontrol při vjezdu do obce. Všem spoluobča-
nům děkujeme za ohleduplnost a trpělivost.

Petr Vlach
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V závěru loňského roku jsme na údržbu obce pořídili stroj 
dánské výroby Timan 3330, který je vybaven příslušen-
stvím jak na letní, tak i zimní údržbu především chodníků. 
 První testování stroje proběhlo již tuto zimu, kdy 
výrazně pomohl s úklidem sněhu. Stroj je vybaven na 
úklid sněhu zametacím kartáčem a originálním sypačem 
CS 200, který je kombinací válečkového sypače a talí-
řového rozmetadla.

Údržba obce

Připomínám, že princip Re-Use („znovu využij“) spočí-
vá v bezplatném odevzdání použitých funkčních před-
mětů z vašich domácností obci Ostopovice, která je pro-
střednictvím Re-Use centra následně poskytne zdarma 
pro další využití.
 Je to jeden z nejjednodušších způsobů, jak darovat ne-
potřebné funkční věci dál a prodloužit tak jejich životnost 
a snížit tvorbu odpadů. Výčet věcí, které se mohou do cen-
tra odevzdat, najdete na webových stránkách obce.

Petr Vlach

Nezapomínejte, že během 
otevírací doby je zpřístupněno 
také Re-Use centrum.

Rekonstrukce ulice Lípová

 Na letní provoz je stroj osazen unikátním zametacím 
systémem Tornádo T2, který je vysoce účinný a šetrný 
k životnímu prostředí. Je vybaven třemi kartáči, které se 
umí přizpůsobit šířce chodníku, sběrnou nádobou, flexi-
bilní přídavnou hadicí a také vysokotlakým čističem.
 Od stroje očekáváme výraznou pomoc při letní a zimní 
údržbě chodníků, zrychlení a zkvalitnění práce.

Foto: Petr Vlach

Sběrný dvůr
Od 1. 4. se mění otevírací doba na letní provoz:

Pondělí 13:00–17:00 hod.
Středa  13:00–18:00 hod.
Sobota    8:00–12:00 hod.

9
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SENIOR Taxi 

Od září 2023 můžete využívat služeb SENIOR Taxi, 
které za finanční podpory níže uvedených obcí provo-
zuje MAS Bobrava, z.s. 

Služba je určena pro občany nad 70 let věku anebo 
držitele průkazu TP, ZTP, ZTP/P bez ohledu na věk. 
SENIOR Taxi mohou využívat obyvatelé obcí: Hajany, 
Moravany, Nebovidy, Ořechov, Ostopovice, Popůvky, 
Radostice, Silůvky, Střelice, Troubsko, Želešice. 

Před první jízdou je třeba si na obecním úřadě vyřídit 
průkazku SENIOR Taxi, kdy Vám bude přiděleno číslo, 
pod kterým si jízdu můžete objednat. Jízdu je nutné ob-
jednávat s předstihem, a to nejméně 5	pracovních	dnů, 
čím dříve jízdu objednáte, tím lépe, protože se občas 
stane, že termín je již zamluvený a bohužel nemůžeme 
požadavku vyhovět. Zaregistrovaní klienti si na službu 
velmi zvykli a jízdy si objednávají i s tříměsíčním před-
stihem. Číslo pro objednání jízdy:
+420	737	740	177	a	služeb	SENIOR	Taxi	je	možné	
využít	Po–Pá	7:00–15:30	hod.	

Jízdné je stanoveno fixně, 
platí se hotově při nástupu do vozidla
a je rozděleno do dvou pásem:

Pásmo A
jízda do 10 km – 70,- Kč

Pásmo B 
jízda do 30 km – 100,- Kč

Jak služba vlastně funguje? Po vyřízení průkazu SENIOR 
Taxi a objednání jízdy již nemusíte na nic myslet. Den 
před plánovanou jízdou Vám přijde SMS s připome-
nutím času vyzvednutí a telefonním číslem na řidiče. 
V domluvený den a čas Vás vyzvedne SENIOR Taxi 
přímo u domu, takže nemusíte nikam chodit, a odveze 
Vás přímo na udanou adresu. Pokud máte objednanou 
i jízdu zpět, SENIOR Taxi Vás vyzvedne přímo na 
zadané adrese a odveze Vás opět až domů. V případě, 
že se vyšetření u lékaře z plánovaného času protáhne, 
je možné řidiči zavolat a domluvit si pozdější odvoz – 
dle možností by Vás vyzvedl později. 

Nyní i pár faktů, které se nám 
za dobu provozu SENIOR Taxi 
podařilo nashromáždit. 

Do služby je zaregistrováno k 25. 2. 2025 celkem 
304 klientů. Nejvíce zaregistrovaných osob je z obce 
Ořechov (75), v těsném závěsu je obec Střelice (63 za-
registrovaných osob) a třetí nejvyšší počet zaregistrova-
ných osob je z obce Moravany (50). 

Nejčastější místo, kam SENIOR Taxi klienty vozí, 
je Fakultní nemocnice u sv. Anny v Brně, poté do 
Fakultní nemocnice v Bohunicích a do Vojenské 
nemocnice.

Nejčastěji míří klienti za lékařským ošetřením, využívají 
ve větší míře delší trasy, tedy v pásmu B – do 30 km, 
a za dobu fungování má SENIOR Taxi naježděno přes 
34 000 km.

Hana Kovářová
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Bezplatnou službu MEDBUSU mohou využít senioři

z Jihomoravského kraje starší 65 let, kteří nemají

přístup k oční péči. 

Mnoho seniorů má šedý zákal, který je omezuje v

každodenním životě. V případě, že není zákal včas

operován, může dojít až k úplnému oslepnutí a

sociální izolaci. Proto MEDBUS vozí seniory za oční

péčí zdarma.

PRO KOHO JE SLUŽBA URČENA?

VYŠETŘENÍ I OPERACI ŠEDÉHO ZÁKALU HRADÍ ZDRAVOTNÍ POJIŠTOVNA

JAK TO FUNGUJE?

Pacient zavolá na číslo 517 076 800 a domluví si

termín vyšetření. V den vyšetření pacienta

vyzvedne na domluveném místě řidič MEDBUSU a

odveze jej do Brna na vyšetření hrazené zdravotní

pojišťovnou. Po vyšetření je pacient zase odvezen

zpátky do místa bydliště. Pokud je při vyšetření

zjištěno nějaké oční onemocnění, zajistí MEDBUS

termín i dopravu na další specializovaná oční

vyšetření či operaci.

MEDBUS V ČÍSLECH

Provoz od 10/2016

Přes 350 000 km po Jihomoravském kraji

1 002 pacientů

2 832 vyšetření

543 operací

z toho

523 operací šedého zákalu

17 operací sítnice

1 operace zeleného zákalu

NADAČNÍ FOND JOSEFA HYCLA

8 LET DOSTUPNÉ OČNÍ PÉČE

SENIORŮM S MEDBUSEM

POHLAVÍ PACIENTŮ VĚKOVÁ STRUKTURA

Muži

34 %
Ženy

66 %

Do 65 let

3,1 %
Nad 65 let

96,9 %

brno@medbus.cz

+420 517 076 800
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NADĚJE otevřela 
ve Šlapanicích nový 
denní stacionář
Nezisková	organizace	NADĚJE	otevřela	ve	Šlapani-
cích	nový	denní	stacionář	pro	seniory.	Dosud	takové	
zařízení	v	blízkém	okolí	chybělo	a	lidé	museli	dojíž-
dět	buď	do	Brna,	či	do	Slavkova.

Přidává se tak k mnoha dalším pobočkám Naděje po 
celé České republice. Naděje, která v roce 1990 začala 
iniciativou manželů Hradeckých jako humanitární po-
moc rumunským uprchlíkům, postupně přerostla ve 
službu lidem s obrovským rozsahem. Poskytuje své 
služby seniorům, lidem bez domova, ohroženým rodi-
nám a lidem s nejrůznějším handicapem. Stacionář ve 
Šlapanicích je určen seniorům, konkrétně seniorům 
se sníženou soběstačností a zejména s lehkou formou 
Alzheimerovy nemoci nebo jiným druhem demence. 

Služby denního stacionáře mohou klienti využívat dle 
potřeby každý všední den od 7 do 17 hodin. Jeho denní 
kapacita je 10 klientů. Svojí činností umožňuje rodin-
ným příslušníkům pečujícím o seniora i nadále zůstávat 
v pracovním procesu a oddálit potřebu jeho umístění 
v pobytovém zařízení.

Denní stacionář nabízí klientům bohatý program i odbor-
nou péči zaměřenou na udržení dosavadních fyzických 
i kognitivních dovedností, komunikace a snížení pocitu 
osamělosti (například cvičení pro udržení pohybových 
schopností, trénování paměti, poslech hudby, zpěv, remi-
niscenční terapii, arteterapii, procházky, výlety, společné 
oslavy, duchovní program a podobně). Tým tvoří sociální 
pracovnice a kvalifikovaní aktivizační pracovníci.

Navštívit	denní	stacionář	NADĚJE	ve	Šlapanicích	
můžete	i	vy.	Těšíme	se	na	vás!	

Radka Beránková

Strom splněných přání Dětského domova na Jílové 
v Brně se již stal u nás tradicí. Děti měly obrovskou 
radost ze splněných přání a každoročně se těší na roz-
svícení vánočního stromku. Zde si mohli lidé rovněž 
zakoupit jejich výrobky, a tímto je podpořit. Mnohokrát 
děkujeme všem, kteří se podíleli jakoukoliv měrou na 
úspěšném průběhu této akce.
 
Jubilejní 25. ročník Tříkrálové sbírky, která se konala 
letošní rok v lednu, byl pro naši obec opět rekordní. 
Vybralo se krásných 92 285 Kč, což je o 705 Kč více 
než v loňském roce. Tímto bych chtěla poděkovat 
všem, kteří přispěli jakoukoliv finanční částkou. Dále 
bych chtěla touto cestou poděkovat všem koledníkům, 
kteří chodí koledovat v čím dál krásnějších kostý-
mech, odhodlaní nenechat se udolat rozmary počasí, 
a samozřejmě také troubskému panu faráři, který nám 
každoročně žehná. Velký dík si zaslouží i vedoucí 
skupinek a taktéž rodiče, bez kterých by se tato akce 
neobešla. Další velký dík patří škole za poskytnutí 
zázemí pro tuto akci. 

Markéta Kozlová

Strom 
splněných přání 
a Tříkrálová sbírka

Informace na webu www.nadeje.cz/slapanice, 770 130 127, 
e-mail: brno@nadeje.cz, foto: archiv organizace Naděje
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Život v obci 
nás baví
Novoroční vycházka
Letošní novinkou byla společná novoroční vycházka, 
jejíž organizace se ujala kulturní komise obce v čele 
s Viktorem Bečkou. Spousta z nás vyráží každoročně na 
podobné vycházky soukromě. Tato byla tedy organizovaná, 
obohacená o další zajímavý program. Naším cílem se stal 
kostel svatého Kříže v nedalekých Nebovidech.

Ač jsem kolem zmiňovaného kostela nesčetněkrát pro-
šla, projela autem nebo na kole, neměla jsem tušení, 
jaké skvosty tato stavba ukrývá. Se zájmem jsme si z úst 
pana Mojžíše vyslechli příběh náhodného odhalení fre-
sek pravděpodobně ze 14. století a jejich restaurování. 
K novoroční vycházce s komentovanou prohlídkou kos-
tela se přidala více než dvacítka účastníků. Nechybělo 
společné novoroční přání i symbolické občerstvení.

Všem občanům Ostopovic přejeme pohodový celý rok 
2025, a pokud vás tato akce oslovila, pojďte na podob-
nou vycházku příště s námi!

Ilona Paulíková

14 Všechna foto: Petr Dubjak
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Turnaj v deskovkách
Žáci základní školy v Ostopovicích v rámci 
odpolední družiny a kroužku deskových 
her vyzvali seniory k zábavnému duelu. 
Společně strávili hodinu a půl svěží zábavy 
a soutěžního souznění.

Petr Dubjak

Vostatky 
v Ostopovicích
Před Popeleční středou jsme slavnostně 
prošli nejen školou, ale i částí naší obce. 
Masopustní průvod, Vostatky, zakončil dobu 
plesů a zimních radovánek. Masky, smažení 
božích milostí a tanec na náměstí Ostopovic 
s mnoha přihlížejícími.

Petr Dubjak

Propojení 
generací
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Adventní
světýlka

Betlémské světlo
Jmenuji se Toník, je mi deset let a jsem skaut. Letos jsem měl možnost 
pomáhat rozdávat Betlémské světlo společně s mámou, ségrou, 
bráchou a s Loupovými u naší kaple.
 Pro ty, kdo to neznají – je to plamínek, který se zapaluje v Betlémě, 
na místě, kde se narodil Ježíš, a pak se šíří po celém světě. Symbolizuje 
naději, klid a pohodu. Tentokrát jsme světlo přivezli do Ostopovic 
od skautů ze Starého Lískovce a rozdávali ho lidem.
 Když jsme ráno na Štědrý den vstávali, byla pěkná zima. Mamka 
uvařila termosku čaje, naložili jsme lucerničky a svíčky a vyrazili ke kapli. 
Já a brácha jsme měli na sobě skautský šátek a cestou jsme hlídali, aby
neuhasla lucerna. U kaple jsme si připravili stolek a z repráku pouštěli koledy.
 Pak začali chodit lidé – sousedi, kamarádi i cizí lidi z naší vesnice. 
Někdo si světlo jen zapálil a spěchal dál, ale někteří se zastavili, povídali 
si a ptali se, jak jsme to světlo dostali až sem. Stalo se nám, že jedni 
pánové přišli pro světlo dokonce třikrát, protože jim to cestou domů 
vždycky zhaslo.
 Těším se, že příští rok budu u toho znovu. Pokud jste letos 
Betlémské světlo nestihli, určitě přijďte příště. Rád vám ho předám.

Toník Horák

Adventní světýlka 2024, koláž Michaela Loupová

Foto: Michaela Loupová

Adventem roku 2024 občany Ostopovic 
provázela nová rodinná hra, jejímž cílem 
bylo chodit každý den na chvíli ven a tře-
ba se i něčemu novému přiučit. Děti se 
svými rodiči, ale i naši senioři každý den 
hledali pomocí indicií v mapách vyzdobe-
né osvícené okno s číslicí a písmenkem, 
které si mohli zapsat, a na konci adventu 
z nich vyluštit tajenku. Kdo navíc odevzdal 
připravený odpovědní lístek do schránky 
umístěné na návsi u kapličky, dostal slad-
kou odměnu. Pro nejmenší byly připravené 
omalovánky s domečky, které si děti mohly 
každý den vykreslovat, a sledovat tak, jak 
se blíží vytoužený Štědrý den. Vymalovánku 
nachystali páťáci naší školy, takže hra byla 
opravdu vícegenerační. Dle reakcí dětí i do-
spělých se líbila, což nás velmi těší, a zane-
dlouho začneme připravovat další ročník.

Michaela Loupová



Život v obci

Začátkem roku jsme ve vyprodaném 
sále naší knihovny přivítali Lukáše 
Hejlíka s jeho projektem Listování. 
Lukáš přijel s představením knihy 
Gottland polského spisovatele Ma-
riusze Szczygieła spolu se svými 
skvělými kolegy Alanem Novotným 
a Petrou Bučkovou. Dle reakcí publi-
ka bylo představení úspěšné. V březnu 
proběhlo další. Tentokrát to byla kniha 
Nejlepší pro všechny české spisova-
telky Petry Soukupové.

Michaela Loupová

Foto: Michaela Loupová

Jaké zmínky o Ostopovicích nalezne-
me ve středověkých pramenech? Co 
z nich lze a co naopak nelze vyčíst? 
Jak na jejich základě můžeme vyprávět 
o nejstarších ostopovických dějinách? 

Působivou přednáškou historika a ar-
chiváře Mgr. Stanislava Bárty, Ph.D., 
v zaplněném sále obecní knihovny byl 
zahájen celoroční cyklus Historie 
Ostopovic. Série přednášek a modero-
vaných diskuzí s historiky dá nahléd-
nout do témat, kterým se detailněji bude 
věnovat kniha připravovaná kolekti-
vem autorů pod editorským vedením 
Tomáše Dvořáka a Radany Červené.

Druhá přednáška proběhla v březnu 
a na další se můžete těšit v úterý 20. 5. 
a 24. 6. 2025.

Adéla Rujzl

Foto: Petr Dubjak

Listování 
s Lukášem 
Hejlíkem

Historie 
Ostopovic
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Jak jsme u nás 
v Ostopovicích plesali
Obecní 
společenský ples
Obecní společenský ples s pořadovým číslem 28 
se těšil velkému zájmu a vysoké návštěvnosti. 
Zárukou kvality a dobré zábavy byla hudební 
produkce skupiny Špunt, vystoupení tanečníků 
z klubu H+L Vyškov, široká nabídka občerstvení 
od Sport-Šenku a díky přízni štědrých sponzorů 
i bohatá tombola. 
Děkujeme všem, kteří se podíleli na přípravě, 
průběhu a skvělé atmosféře plesu.

Ilona Paulíková

Dětský 
maškarní 
karneval
Tradiční dětský maškarní karneval 
se letos uskutečnil v neděli 2. února. 
Odpolednem děti, ale i přítomné 
dospělé provázeli Barevňáci – animá-
toři, kteří vykouzlili super atmosféru 
a děti nenechali ani chvilku se nudit. 
Zeptali jsme se těch, pro které byl 
karneval určen především – dětí, 
jak se jim akce líbila. 

 Michaela Loupová

Foto: Viktor Bečka

Šla jsem za Wednesday. Bylo 
to tam dobrý. Byly tam písničky 
a hráli jsme tam hry. Byla tam 
i moje kamarádka Emma. 

Klára Honková, 7 let



Měla jsem tam hodně 
kamarádů. Líbila se mi tombola 
a cukrová vata. Líbilo se mi, když 
jsme tancovali a když jsme 
dostali bonbony. 

Emma Polínková, 8 let

Všechna foto: Michaela Loupová

Na karnevalu se mi líbilo, jak jsme 
soutěžili a tancovali. Také jsem v tombole 
vyhrála pěkné ceny. Koupila jsem si cukro-
vou vatu a malinovou sodovku. Moc jsem 
si karneval užila s kamarády ze školy 
a těším se na příští rok. 

Marie Březinová, 8 let

Na dětském karnevalu se mi líbilo, jak 
to organizovali animátoři. Líbila se mi 
tombola. Taky se mi líbilo, jak holky 
tancovaly. Chtěla bych, aby tam byla 
výzdoba. Líbilo se mi, jak tam byla 
balónková párty. 

Markéta Ďásková, 9 let

Karneval byl plný barev, protože ho uváděli 
Barevňáci. Bylo tam spoustu různých kostýmů. 
Líbilo se mi tam, i když jsem byla největší, 
protože mě baví si hrát s malýma dětma. 
Bavily mě soutěže, hlavně v tancování, a nejvíc 
tvoření z vršků z pet flašek a podlízání tyčky. 
Byla jsem šťastná, když jsme vyhráli 
v tombole. 

Eliška Hlubinková, 10 let
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Radek Doležal & Nicole Folcová

Poslední závodní úspěchy 
v hlavní kategorii dospělých:

•  3 roky po sobě finále mistrovství ČR 
 ve standardních tancích (finále sestává 
 z 6 zbývajících tanečních párů, které prošly 
 všemi vyřazovacími koly)

•  MČR družstev, několikanásobní mistři ČR 
 ve standardních tancích (družstvo tvoří 
 4 taneční páry)

•  Zajímavé bylo MČR družstev v Karlových 
 Varech v roce 2022, kde se stali mistry v hlavní  
 kategorii dospělých ve standardu i latině, což  
 se povedlo teprve po druhé v historii tanečního  
 sportu ČR

•  A „čerstvý úspěch“: 15. 3. 2025 druhé místo 
v taneční lize ve standardních tancích

Ples seniorů 2025

V sobotu 25. 1. 2025 se konal ples seniorů, z organizač-
ních důvodů přesunutý letos na leden.

Vyzdobený sál ostopovické sokolovny přivítal návštěv-
níky nejen místní, ale i přespolní. K tanci a poslechu 
zahrálo duo „BLÍŽENCI“, je to nová hudba z Říčan, o 
občerstvení se zase postaral Ríša Čada s kolektivem.

Součástí programu byla také ukázka soutěžních tanců v po-
dání profesionálních tanečníků Komety Brno. Nedílnou 
součástí plesu je i bohatá tombola – mimochodem ně-
kterými návštěvníky netrpělivě očekávaná – složená z darů 
sponzorů, příspěvků účastníků a příspěvků výboru klubu.
Samozřejmostí se již staly zákusky a jednohubky, které 
jsou mistrovským dílem našich členek.

Poděkování za uspořádání patří celému výboru v čele 
s Viktorem Bečkou, všem přispěvatelům a všem, co se 
podíleli na organizaci celé akce.

Za výbor klubu Rudolf Fanta

Foto: archiv Klubu seniorů
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Radek & Nicole na plese seniorů
Dobrý	den,	paní	Doležalová,	u	telefonu	Petr	Dubjak	
za	redakci	Ostopovického	zpravodaje.	V	tomto	čísle	
vychází	ke	zmínce	o	letošním	plesu	seniorů	také	akční	
taneční	záběr	Radka	a	Nicole.	Rád	bych	pod	 tuto	
fotografii	uvedl	o	obou	několik	zajímavých	informací.	
A	také	tímto	na	úvod	našeho	telefonátu	s	radostí	sdě-
luji,	že	i	letošní	četné	ukázky	jejich	závodního	tanco-
vání	opět	byly	všemi	velmi	kladně	hodnoceny	a	jsou	
vnímány	jako	jisté	plesové	vyvrcholení.	I	když	jsem	
lovil	za	fotoaparátem	jednotlivé	záběry	jejich	taneč-
ních	kreací,	tak	přesto	jsem	vnímal	na	tvářích	okolo	
sedících	seniorů	úžas.
Syn Radek od malička přirozeně a rád tancuje. A jak 
sleduji postupně jeho rozvoj od raného pohybového 
dětství až do současných závodních tanečních aktivit 
s Nicole, tak bych řekla, že jej i oba vedle výsledné krásy 
pohybu a posledních soutěžních výsledků doprovází 
dřina. A klidně bych tu dřinu napsala třikrát.

A	jak	to	bylo	s	Nicole?
No to je zajímavý příběh. Radek s Nicole tvoří dokonalý 
taneční pár. A stvořit stabilní taneční pár není vůbec jedno-
duché. Dvojice musí být v dlouhodobém, až nadčasovém 
vyrovnaném souladu a mít celou řadu společných vlastností 
– talent, výkonnost, zapálení pro „věc“, společnou pohy-
bovou nápaditost, toleranci a vytrvalost. Nezanedbatelným 

předpokladem tanečního páru je jejich fyzická výška. Prá-
vě z důvodu, že Radek je vysoké postavy (185 cm), jsme 
v jeho 15 letech potřebovali novou partnerku, kterou jsme 
získali na inzerát. Oba si tanečně natolik sedli, že byla Nico-
le ochotná odejít z Libereckého tanečního klubu, přestoupit 
na gymnázium Vídeňská, a dokonce se do Brna přestěho-
vat. Nyní oba studují na MUNI Lékařskou fakultu. Jako je-
diný současný závodní taneční pár na této úrovni – v tomto 
čtvrtletí jsou také členy národního týmu České republiky.

	Na	našem	plese	předvedli	velkou	řadu	standardních	
tanců,	to	je	jejich	doména?
Aktuálně se od letoška zaměřují již jen na standardní tan-
ce. Ještě do minulého roku však závodili i v latinskoame-
rických tancích. Jak ve standardních, tak i v latinskoame-
rických tancích mají vytancovánu nejvyšší možnou – tzv. 
mistrovskou třídu. Latinu mají stále oba velmi rádi, nyní 
ji alespoň trénují (disponují 3. trenérskou třídou tanečního 
sportu). Předvést standard v malém prostoru sokolovny 
však není jednoduché, protože jejich závodní choreogra-
fie je stavěna na mnohem větší parket. Pro tak malý pro-
stor jsou zřejmě vhodnější tance latinskoamerické. Tak je 
rádi nabídneme seniorům příště.

Děkuji	 a	 přeji,	 ať	 se	Vám	 všem	 daří!	A	 na	 příští	
tancování	se	moc	těšíme! Petr Dubjak

Foto: Petr Dubjak
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Bijan Sabet:
Měl jsem 
ta nejvyšší 
očekávání, 
ale realita 
je absolutně 
předčila.

Rozhovor

Na podzim obecní knihovnu 
navštívil výjimečný host. 
Americký velvyslanec 
Bijan Sabet u nás 13. listopadu 
osobně zahájil výstavu svých 
fotografií Česko mýma očima. 
Zasněné snímky zdejší krajiny 
zdobily stěny sálu do konce 
února. Připomínaly tak předsta-
vitele administrativy prezidenta 
Bidena i poté, co Českou 
republiku v lednu opustil. 
Rozhovor s Bijanem Sabetem 
jsme vedli na sklonku roku 2024.
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Výstava	Česko	mýma	očima	je	přehlídkou	krásných	
obrazů	míst	a	krajin,	které	jste	navštívil,	doplněnou	
osobními	zápisky	o	pozadí	vzniku	těchto	snímků.	
Jak	vybíráte	objekt,	který	vyfotíte?	Je	primární	
estetika,	nebo	motivace	zachytit	jako	deníkový	
záznam	moment,	který	je	pro	vás	důležitý	i	jinak?	
Miluju focení! Jsem tak trochu posedlý starými foto-
aparáty na film. Rád fotím černobíle a na staré 35mm 
a středoformátové filmy. Vše se ovládá ručně, bez ba-
terií. Je to mnohem kreativnější a zábavnější proces. 
Začal jsem fotit, když byly moje děti malé, což není 
neobvyklý scénář. Bylo to jako mít přístup ke stroji 
času a být schopen se vrátit a vidět mé děti znovu růst. 
Když byly starší, začali jsme víc cestovat a já pořád 
fotil. Tady v Česku je spousta krásných míst a úžas-
ných lidí k focení. Portrétování lidí, které potkávám 
na svých cestách, je fantastický ledoborec a skvělý 
způsob, jak zahájit konverzaci a dozvědět se o jejich 
životech a názorech.

Blíží	se	konec	roku	a	s	ním	čas	bilancování.	
Splnila	práce	velvyslance	vaše	očekávání?	
Být velvyslancem USA v Česku je skutečně životní po-
ctou. Je pro mě výsadou pracovat bok po boku se všemi 
svými oddanými kolegy na americké ambasádě a samo-
zřejmě s našimi dobrými přáteli a spojenci zde v české 
vládě, podnikatelské komunitě, občanské společnos-
ti a po celé zemi. Miluji práci, kterou dělám, kterou 
společně děláme na americké ambasádě. Opravdu rád 
bych poznal co nejvíce Čechů ze všech regionů země 
a všech společenských vrstev. Vzhledem k hloubce 
a šíři americko-českých vztahů dostáváme tolik pozvá-
ní, že nemohu všechna přijmout a musím velmi těžce 
rozhodovat o tom, kde strávím čas. Měl jsem ta nejvyšší 
očekávání, ale realita je absolutně předčila. Jsem vděč-
ný, že jsem tyto roky strávil budováním vazeb mezi 
americkým a českým lidem.

Co	jsou	pro	vás	nejdůležitější	milníky	
v	tomto	partnerství	za	dobu	vašeho	působení?	
Co	pro	vás	bylo	největší	výzvou?	
Spojené státy a Česko mají vynikající vztahy – jsem 
si jistý, že vaši čtenáři jejich historii znají. Dlouho 
jsme byli klíčovými spojenci. A těší mě, že kdykoli se 
setkám s vysokými představiteli z obou našich zemí, 
říkají, že americko-české vztahy nebyly nikdy lepší. 
Milníků, které cítím potřebu vyjmenovat, je mnoho. 
Protože naše práce na americké ambasádě pokrývá to-
lik oblastí, že se ne vždy dostane na titulní strany. Spo-
lupráce v oblasti vymáhání práva, vědecké výměny, 
pomoc českým a americkým cestovatelům, posilování 
obchodních, zemědělských a ekonomických vazeb. 

Můžete	přiblížit,	v	jakém	profesním	prostředí	
jste	se	pohyboval,	než	jste	se	stal	velvyslancem?	
Narodil jsem se v New Yorku jako syn imigrantů, kteří se 
do Spojených států přestěhovali ve snaze splnit si ame-
rický sen. Studoval jsem v Bostonu. Většinu svého pro-
fesního života jsem strávil podporou podnikatelů, kteří 
vytvářejí nové příležitosti a nová pracovní místa. Prvních 
deset let své kariéry jsem pracoval jako vedoucí pracov-
ník v technologickém sektoru v kalifornském Silicon 
Valley a v Bostonu. V roce 2005 jsem spoluzaložil Spark 
Capital, společnost rizikového kapitálu, která podporo-
vala řadu začínajících projektů včetně Twitteru, Slacku, 
Oculusu a dalších. V prosinci 2022 jsem složil přísahu 
jako velvyslanec v České republice a své pověřovací lis-
tiny jsem předal prezidentu Pavlovi 15. února 2023. 

Jak	jste	na	začátku	přijal	oznámení,	
že	vaším	působištěm	bude	Česká	republika?	
Když jsem se dozvěděl, že mě prezident Biden hodlá 
jmenovat velvyslancem v Česku, nemohl jsem být nad-
šenější. Po své nominaci a potvrzení Senátem jsem vy-
užil příležitosti setkat se se svými čtyřmi předchůdci. 
Dva nominovali republikánští prezidenti, dva demokra-
tičtí. Přestože zde každý žil v jiné době, všichni měli 
podobné zkušenosti. Na svou práci v Čechách vzpo-
mínají s velkou láskou – zejména na všední, obyčejné 
okamžiky svého života v Praze, na lidi, které potkávali, 
na restaurace, které navštěvovali, na své cesty po repub-
lice. Každý z nich řekl, že to byly nejlepší roky jeho 
profesního života. Povzbuzovali mě, ať vycestuji mimo 
Prahu, a tak jsem si tuto radu vzal k srdci a využil každé 
příležitosti k návštěvě regionů. 

Nyní	jste	tu	téměř	dva	roky	a	poznal	jste	mnoho	
koutů	naší	země,	nejen	města,	ale	i	venkov	a	přírodu.	
Co	jste	na	svých	cestách	o	naší	zemi	zjistil?	
Čím	si	vás	získala?	
Dostalo se mi vřelého přijetí a historie této země a čes-
kého lidu mě neuvěřitelně inspirovala. Ve všech roč-
ních obdobích je tady krásně. S hrdostí můžu říct, že 
jsem oficiálně navštívil všech čtrnáct českých krajů 
a měl jsem mnoho příležitostí setkat se přímo s míst-
ními úředníky, představiteli podnikatelské a občanské 
společnosti a studenty. Moje žena a já jsme si užili také 
osobního cestování. Byli jsme v jižních Čechách, na 
venkově kolem Brna a Plzně, v Ostravě a v severních 
Čechách, na východní Moravě a v Liberci. Vychutná-
vali jsme si ježdění na kole a poznávání české kultury 
a přírody zblízka. Jedna z mých posledních cest byla 
samozřejmě sem, do Ostopovic a na jižní Moravu, kde 
jsem zahájil výstavu svých fotografií ve vaší krásné 
knihovně.
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Bijan Sabet (*1969)
Je vášnivý fotograf, americký investor. 
V letech 2023–2025 byl velvyslancem 
Spojených států amerických v České republice. 
Narodil se v New Yorku jako syn imigrantů. 
Matka přišla do USA z Korey, otec je původem 
z Íránu. Po studiu na Boston College se věnoval 
investování do technologických start-upů 
a působil také ve vedení řady 
technologických firem v Silicon Valley. 
S manželkou Lauren mají tři skvělé děti 
a jednoho ztřeštěného psa.

Klíčový je pro náš vztah soukromý sektor. Americké 
společnosti tvoří pět z deseti největších individuál-
ních investorů v České republice a přes 300 americ-
kých společností zde vytvořilo téměř 75 tisíc pracov-
ních míst. Sílí i naše mezilidské vazby. Tisíce českých 
a amerických studentů studují v zahraničí a zabývají 
se výzkumem. Na bezpečnostní frontě jsme viděli po-
depsání americko-české dohody o obranné spolupráci, 
český nákup stíhaček F-35 a naši silnou, kolektivní 
podporu Ukrajiny proti ruské agresi. Velká setkání 
mezi českými a americkými vůdci se samozřejmě na 
titulní strany dostávala. Právě letos (9.–12. 3. 2024, 
pozn. aut.) navštívil bývalý americký prezident Bill 
Clinton Prahu u příležitosti 25. výročí vstupu České 
republiky do NATO. V dubnu se setkali premiér Fiala 
s prezidentem Bidenem v Bílém domě. A v květnu do 
Prahy přijel ministr zahraničí Blinken. Ke všem těmto 
významným událostem došlo díky síle našeho vztahu 
a každodenní práci, kterou všichni děláme pro udržení 
našeho partnerství a Aliance.

Autorka rozhovoru: Adéla Rujzl
Foto: Jakub Šnajdr

Rozhovor

Miluju focení! 
Jsem tak trochu posedlý 
starými fotoaparáty na film. 
Rád fotím černobíle a na staré 
35mm a středoformátové filmy. 
Vše se ovládá ručně, bez baterií.
Je to mnohem kreativnější 
a zábavnější proces.
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ZÁPIS 25/26
MŠ A ZŠ
OSTOPOVICE
VÁŽENÍ RODIČE, DĚKUJEME ZA VAŠI DŮVĚRU
A ZÁJEM O NAŠI ŠKOLU. PODROBNÉ INFORMACE
A VSTUP DO ON-LINE PŘIHLÁŠKY NALEZNETE NA
WWW.ZSOSTOPOVICE.CZ

ZÁPIS DO ZŠ
od 1. do 23. 4. on-line
23. 4. od 15.00 do 18.00 nabídka dílniček
pro děti, v průběhu odpoledne osobní
setkání a prohlídka školy

ZÁPIS DO MŠ
od 1. do 15. 5. on-line
osobní setkání a prohlídka školky
12. 5. od 14.00 do 17.00

podrobné informace k zápisům
naleznete v sekci aktuality na
www.zsostopovice.cz 

v případě zájmu o jiný termín zápisu
kontaktujte ředitele školy Mgr. Petra Juráčka
tel.: 731 485 909, email: juracek@zsostopovice.cz 
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Mrazivé dny jsou za námi a my jsme si je užili. 
Nejen sportováním, ale i bádáním a pokusy se sně-
hem a ledem. Učení v souvislostech, učení prožitkem. 
Velkým každodenním zážitkem je naše školní mraveni-
ště. Každý den se nad ním otáčí jeřáb a přesouvá velké 
i menší náklady. Budoucí část naší školy se zvedá ze 
země doslova každý den. Vše pozorujeme ze zahrady 
i ze školy při vyučování. Na stavbě je živo opravdu 
každý den. V lednu byl zabetonován strop 1. patra a od 
února se doslova vynořil obrys nového sálu školy. Bude 
v 2. nadzemním podlaží s rozlohou přes 180 metrů čtve-

rečních. Už můžeme vidět rovnou střechu nad novou 
třídou školky. Ze zelené pochozí terasy vedou do školky 
tři světlíky. A vedle toho dvě nové třídy základní školy. 
Jedna z nich bude odborná učebna, druhá pak kmenová 
třída. Čekáme ještě na 3. nadzemní podlaží, kde budou 
další učebny. Vedle stavění se však plánují už i detaily 
celé budovy. Barva oken, odstín klik, zásuvek a vypí-
načů. Díky propojení s vedením obce můžeme připo-
mínkovat to, co budeme ve škole používat každý den. 
I náš maskot a spoluobyvatel Ostopkáč bude ve škole 
stále s námi. Harmonogram prací počítá s dostavbou 
v podzimních měsících. Přináší drobné nepříjemnosti, 
ale výsledek bude stát jistě za to.

Ani letošní zima zatím není srážkově bohatá. I proto 
s netrpělivostí očekáváme spuštění naší nové studny. 
Projekt počítá s využitím studniční vody na splacho-
vání všech záchodů školy. Ušetříme tak pitnou vodu. 
A když zaprší, budeme splachovat vodou dešťovou. 
Studnu využijeme i k zalévání zahrady, ta projde 
v blízké budoucnosti revitalizací – postupem let se po-
čet dětí a žáků navyšuje a zatížení celého areálu stou-
pá. Zadali jsme proto podklady pro změny v zahradě. 
Cílem má být prostor pro výuku, ale i volný čas veřej-
nosti. Stejně, jak tomu bylo i donedávna. Prostor však 
chceme nechat více zdivočet, aby byl výzvou nejen 
pro malé, ale i ty větší.

Zimní pozdravení do jara



Ohlédnutí za prací, 
učením a radostmi

Zimní sporty
Celá škola jela bruslit do Lužánek. 
Se školou jsme byli na bruslení a naučil jsem 
se jezdit pozadu.
Na školním bruslení jsme měli volné bruslení 
a také jsme hráli třeba Rybičky, rybičky nebo 
přetahovanou a různé závody. Měli jsme možnost 
si vzít lano nebo jezdit na plastových delfínech.
U bruslení jsem se hodně bála. 

Byli jsme lyžovat v Olešnici.

V pátek jsme se koulovali na zahradě. 
Byla to velká zábava, až tam někdo začal 
brečet, protože mu někdo na hlavu hodil kouli. 
A pak už to nebyla zábava.

Pokusy s vodou
Bavilo mě dělat pokusy s vodou, zkoumali jsme 
všechna skupenství, ale hlavně jsme se zaměřili 
na sníh.

Dělali jsme zmrzlinu z rybízové marmelády, 
tvarohu, zakysané smetany, borůvek, pomerančů 
a pak jsme to všechno smíchali. Misku jsme pak 
dali do velké nádoby se sněhem a solí, která 
měla až -21 stupňů. Za chvíli jsme měli zmrzlinu.

Když je led na silnici, tak ji ničí, protože 
se led zvětšuje.

Nové učivo
Nové učivo od Vánoc je např. dělení pod 
sebou, zlomky, vzory, způsob u sloves atd. 
Vzory podstatných jmen rodu středního 
a ženského se učíme cca 1 měsíc.

Žáci 4. ročníku

Stejně jako my se jistě ptáte, co se pro školu dostavbou 
změní. O tom diskutujeme v rámci školy, školské rady 
a s vedením obce. Mnohé zatím nevíme a až čas ukáže.

Každopádně od září 2025 se nezmění nic. Otevřeme jed-
nu třídu prvňáků. Školka bude mít od září stále 3 třídy. 
Po dostavbě a kolaudaci požádáme o navýšení počtu dětí 
v naší školce. Novou třídu plánujeme otevřít v únoru 
2026. Navýšením počtu dětí ve školce bude větší poptáv-
ka po místech ve škole. Nyní přijímáme především Osto-
povické a mnohé zatím odmítáme. Dostavba nám ale 
umožní do budoucna otevřít až dvě nové třídy základky. 
Přesnější informace budeme postupně zveřejňovat.

Cílem naším i obce je připravit dostavěný areál pro ši-
roké využití. Nebude sloužit jen dětem ve vyučování. 
Vzniknou dvě samostatné učebny pro ZUŠ Střelice. 
Otevřeme nové prostory, které budou podle pravidel 
poskytnuty dalším zájemcům. Chceme potvrdit jeden 
z cílů školy: STŘEDEM OBCE. Středem ve vzdělává-
ní, výchově a setkávání všech generací.

Uvědomujeme si však, že budova je jen prostředek, 
zázemí. To nejdůležitější se děje uvnitř a vně. Proto 
jsme se začali připravovat na změnu školního kurikula 
v rámci celé ČR. Od září nového školního roku bude-
me pracovat na úpravě školních vzdělávacích programů 
ve školce i ve škole. Právě spolupráce pedagogů a spo-
lečné přemýšlení, plánování může být dalším krokem 
k podpoře školství jako základ vzdělání. Chceme i na-
dále podporovat žáky k zodpovědnosti, úctě a respektu 
k sobě, ke svým bližním a všemu kolem nás. Základem 
každé školy je kvalitní personál. Díky za jejich vzájem-
nou ochotu a chuť si naslouchat, vzájemně se učit.

Za zaměstnance školy Ivana Bláhová, 
Petra Turečková, Jakub Gottvald, Petr Juráček

Čtvrťáci převzali úkol zapsat jednou 
větou to, co v posledních týdnech 
společně prožili. Jsou to jen krátké 
úseky, ale za nimi je mnoho zážitků 
a velké vzpomínky.

Foto: archivMŠ a ZŠ Ostopovice
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Z naší školy
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Jak roste 
naše škola

leden 25

únor 25

28
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Z naší školky

29

Zimní čas ve školce
Po vánočních prázdninách jsme se sešli opět v hojném 
počtu. Čekala nás oslava svátku Tří králů a každoroční 
návštěva kapličky, kde jsme si zazpívali vánoční kole-
dy za doprovodu varhan. Děti obdivovaly postavičky 
v betlému a barevná vitrážová okna. 

V lednu se děti seznámily s lesními zvířátky. Povídali 
jsme si o tom, jak o ně pečovat v zimě, co jim prospívá 
nebo naopak škodí. Navštívili jsme místní krmelec. 

V rámci projektu Místo, kde žiji Ostopkáč seznámil děti 
a zvířátka se zimními sporty a zavedl nás na kopec Sle-
pičku, který je mezi dětmi oblíbený k sáňkování a bo-
bování. 

V únoru jsme objevovali tajemství vesmíru a cesto-
vání po světě. Začátek března se nesl v duchu ma-
sek. Spolu se školáky jsme si užili masopustní průvod 
plný zpěvu.

Paní učitelky MŠ

Stavba
3. března už mají hotové základy střechy. 
Ne, oni už dělají střechu.
Stavba je zajímavá a už se dělá druhé patro.

V nové tělocvičně budou i šatny a záchody, 
bude tam i malá kuchyňka. Asi aby kdyžby tam 
bylo nějaké divadlo, tak aby si tam mohli dát kafe, 
nebo něco na pití.

V průběhu jara se uzavře vchod do školy 
a žáci budou muset obcházet přes zahradu.

V nové škole budou malé zahrádky. 
Školní zahrada se bude přestavovat, začne 
se v roce 2025 a bude se pokračovat 
v dalších letech.

Na zahradě je nová studna, ze které se bude 
brát voda na splachování do školy, pokud nebude 
dostatek dešťové vody. Ve škole budou nové 
uklízečky, protože jedna uklízečka by to nezvládla. 

Žáci 4. ročníku Všechna foto: archiv MŠ a ZŠ Ostopovice
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Křížovky pro Vás vytvořili členové školního redakčního kroužku: 
Lea Dlapková, Jonáš Filo, Alžběta Žáková, Jakub Matějík 
(Sylva Filová, vedoucí kroužku)

POMLÁZKA, KOLEDA, KRASLICE, ZAJÍC, 
KUŘE, VEJCE, VOSK, KROKUS, STUHA, OVCE, 
SVÁTEK, ROSA, KOŠÍK, ŘEHTAČKA, VODA, 
KRTEK, HLEDAL, HLAVA, KLAS, SAD

Tajenka:

 – dělá rok žíznivý.

Luštěnky 
školního 

redakčního 
kroužku

V A K Č A T H E Ř K

E A L S A L K K E E

Ý K O L E D A T C P

K Z R D V Á Á V Í T

E Á A A O V O E J S

T L K A S T U H A U

R M D D K L L E Z K

K O Š Í K A I Š T O

V P S I V E J C E R

V Ý S A D K U Ř E K

Kresli podle šipek
Začni na vyznačeném bodě – 2 ↙ 3 ↓ 2 ↙ 6 ↓ 3 → 
3 ↑ 1 ↗ 1 ↘ 3 ↓ 3 → 6 ↑ 2 ↖ 3 ↑ 2 ↖ 2 ↑ 1 ↘ 2 ← 1 ↗

Jarní osmisměrka

Jonáš Filo



Prázdná miska 
La vita secondo ľaurora | Torino 2014
Bruno Ferrero 

Král potkal na své ranní procházce žebráka. 
„Co chceš?“ zeptal se ho král. „Ptáš se mě, jako 
bys snad mohl splnit moje přání!“ odvětil žebrák. 
Král dotčeně odpověděl: „Ale jistě že mohu! 
Jsem bohatý a mocný! Je snad něco, co bych nedokázal?“ 
„Je to prosté,“ usmál se žebrák. „Naplň mou misku.“ 
Král dal zavolat svého prvního ministra a nařídil mu, 
aby naplnil žebrákovu misku zlatými mincemi. 
Jaké ale bylo jeho překvapení, když viděl, jak mince 
mizí ještě dříve, než dopadnou na dno misky. 
Zpráva, že král nedokázal naplnit žebrákovu misku, 
oběhla jako vítr celé království.

Král znervózněl a řekl všem ministrům: 
„Kdyby mě to mělo stát polovinu královského pokladu, 
nemůžu se přece nechat zesměšnit jedním žebrákem!“ 
A tak začalo dlouhé procesí sloužících házet do misky 
perly, smaragdy a drahokamy všeho druhu, ale miska 
byla pořád beznadějně prázdná. Večer se kolem 
královského paláce shromáždil dav, aby viděl, 
jak celá věc dopadne. Král pocítil, jak ho opouští 
všechna pýcha. Poklonil se žebrákovi a řekl: 
„Zvítězil jsi, uznávám. Ale pověz mi, z čeho je vyro-
bena tato kouzelná miska?“ „Je to lidská lebka,“ 
odpověděl žebrák, „a je vyrobena z nesplnitelných 
tužeb a přání, proto je stále prázdná.“

Každý	z	nás	by	mohl	do	této	misky	
přidávat	nesplněné	sny,	přání,	tužby.
Žijeme v době plné nejistot a obav, kdy je těžké hle-
dět do budoucnosti s klidným srdcem. Avšak každou 
úzkost, krizi a únavu překonává v lidském srdci na-
děje a důvěra, které jsou darem od samotného Boha. 
Důvěra je odvážná volba a hluboký pohled na sku-
tečnost. Naděje nám dává sílu kráčet vpřed a hledat 
naplnění svého života. I když se naše přání nesplní 
a naše sny neuskuteční, není to mnohdy k naší škodě, 
spíše naopak.

Biblický prorok Izaiáš nás povzbuzuje: „Ti, kdo dou-
fají v Pána, poběží a neunaví se.“ (Bible Iz 40,31) 
Tento biblický verš připomíná důvěru a naději. I my 
dnes čelíme výzvám, jako jsou války, nespravedlnost 
nebo ekologické problémy, jež zasahují především 
mladé lidi, kteří mají budoucnost teprve před sebou. 
Ale i v těchto temných chvílích se nám otevírají nové 
cesty, abychom se na ně vydávali s důvěrou, odvahou, 
nadějí a radostí.

Každý z nás touží po něčem hlubším, než je pouze 
materiální uspokojení, které nikdy nemůže zcela napl-
nit naše srdce. Život je totiž cestou, která nás má vést 
k vyšším hodnotám.

I když nás na této pouti může zasáhnout únava nebo 
krize, není to ztracený čas – právě v těchto chvílích 
se naše naděje a důvěra očišťuje a získává pravou 
sílu. Skutečný odpočinek během naší cesty živo-
tem nenajdeme v reptání, v pasivitě, ale ve vztahu 
k Bohu. On totiž nabízí úlevu i nový směr, věřícím, 
hledajícím, i ateistům, aby každý člověk mohl pokra-
čovat na své cestě.

Marie Kubová

Shutterstock
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Jak na chytrý telefon a tablet
Pokračující seminář

A co jsme se my senioři dozvěděli v našem 
dočasném hnízdě Moudré sovičky?

Kdo se zúčastnil vloni, byl i letos pozván. A přihlásili 
se i další noví zájemci. Čtyři a půl hodiny příjemného 
předávání informací začalo zrychlenou rekapitulací 
všeho nového z minulého Základního	semináře a jak 
se ukázalo, bylo to potřeba. Senioři, co moc od minule 
netrénovali, byli za opakování rádi.

Opět	nejdůležitější	informací	bylo,	jak	správně	rea-
govat,	nebo	spíše	nereagovat	na	nebezpečné	kyber-
netické	útoky	v	mobilních	 zařízeních	a	na	 stolních	
počítačích.

K radosti všech i letošním kurzem provázel zúčastněné 
seniory již populární lektor pan Lukáš Staněk. Příjem-
ným překvapením byla také spoluúčast dobrovolníka 
z Moudré sítě pana Jaroslava Vojty, který řadu informa-
cí doplňoval a pomáhal v praktické části semináře, kdy 
bylo potřeba ukázat postup provedení nějakého úkonu, 
nebo nastavení zařízení. Oba uměli trpělivě a lidsky, na-
víc i zábavně nám svoje zkušenosti předávat. Ke kon-
ci semináře byl představen i pan Zdeněk Vodák, který 
je ostopovický digitální asistent Moudré sítě.  

Petr Dubjak

Všechna foto: Petr Dubjak

Webové stránky 
Klubu seniorů 
Ostopovice / aktuality
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Klub seniorů Ostopovice připravuje 
s nadací MOUDRÁ SOVIČKA další kurz 
rozšiřující digitální znalosti seniorů 
se zaměřením například na to, jak lépe
fotografovat mobilním telefonem
nebo jak ovládnout svět aplikací GOOGLE. 
Jakmile budou známy termíny, budou 
sděleny pozvánkami, kabelovou 
televizí a na webu seniorů. 

Moudrá síť 
je mobilní platforma pro propojení 
digitálních asistentů a seniorů. Snaží se 
mimo jiné o zvýšení digitální gramotnosti 
seniorů. Dalším z  cílů platformy je seni-
orům zdarma ukázat, jak na to, aby si 
uměli v  této oblasti poradit sami. Zvýšit 
jejich sebevědomí ohledně správného 
a bezpečného ovládání chytrých zařízení. 
Mobilní proto, že je možné se domluvit 
i  na místě, kde přihlášený senior potře-
buje pomoct.

Více informací a pomoc najdete:
• na stránkách www.moudrasit.cz 
 pod tlačítkem POTŘEBUJI POMOC
• na tel. 770 132 786
• na bezplatné lince 800 220 044
• pomocí e-mailu ivana@moudrasit.cz
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Svátek žen 2025

Letošní oslava svátku žen – MDŽ byla 
ve znamení široké účasti žen i jejich 
mužských doprovodů. Je to již tradiční 
setkání a tradiční je také kytička, kterou 
návštěvnice obdrží společně s přáním 
všeho nej-nej.

K tanci a poslechu hrálo duo „Blíženci“,
o občerstvení se postaral kolektiv re-
staurace v čele s Martinem Dejlem a ce-
lým večerem provázel slovně předseda 
Viktor Bečka. Atmosféra a nálada byla 
1A, takže se těšíme na další akci, což 
bude dubnový zájezd na východ Mora-
vy. Konalo se 7. 3. 2025.

Na závěr jedna smutná zpráva, ve věku 
96 let nás opustil náš nejstarší člen, pan 
František Shromáždil, zpěvák a taneč-
ník, účastník mnoha akcí. Tak Františku, 
odpočívej tam nahoře, čest Tvojí pa-
mátce.

Za výbor klubu Rudolf Fanta
Všechna foto: Petr Dubjak



Březen je ve světě českých kniho-
ven výjimečným obdobím. Slavíme 
ho totiž jako Měsíc čtenářů. I u nás 
jsme slavili – nákupem pestré palety 
knižních novinek, množstvím kul-
turních a komunitních akcí ve spo-
lupráci s obcí, základní školou nebo 
MAS Bobrava, ale i vyhlášením 
nové roční čtenářské výzvy, jejíž za-
dání najdete na knihovnickém pultu. 
Přidáte se? 

Těšíme se na vás mezi knihami!

Za tým knihovny Adéla Rujzl

Novinky 
z knihovny

úterý 8. 4.
Jaro – podobně jako loni – přivítáme přednáškou 
o přírodě. Téma léčivých rostlin v přednášce 
Divoké bylinky okolo nás přiblíží Nikola 
Navrátilová. 

čtvrtek 24. 4. 
V prostorách knihovny poprvé zažijeme 
divadelní představení pro dospělé: inscenaci 
brněnského Divadla Feste Ještě není tma, 
ale stmívá se. O hledání a mapování hranice, 
kdy se z milého společníka všedních dní stává 
něco absolutně nepostradatelného. O tom, kdy 
je večerní sklenka vína ještě „v pořádku“ a kdy 
už ne… Hrají Eva Ventrubová, Zuzana Černá 
a Ondřej Kokorský, kterého mimo jiné můžete 
znát z televizního seriálu Dobré ráno, Brno! 

sobota 26. 4. 
Dubnový program uzavřeme oslavami 
Dne Země s ČSOP Morava, s hudebníkem 
a lesníkem Jiřím Nohelem a dalšími hosty. 

středa 7. 5.
Květen otevřeme autorským čtením 
spisovatele Štěpána Javůrka z populární 
románové trilogie Sudetský dům vyprávějící 
o osudech malé vesnice v pohraničí.

čtvrtek 29. 5. 
A jelikož je máj lásky čas, hudební publicista 
Karel Veselý nás provede dějinami popu 
a anatomií lovesongu. Ve své knize Hudba 
srdce mapuje texty písní o lásce od rock’n’rollu 
50. let přes rock, disco nebo rave kulturu po 
citovou krizi v popu nového tisíciletí. Můžou 
popové žebříčky odrážet přístup lidí k lásce 
a zamilovanosti?

úterý 20. 5.
Čeká nás také pokračování cyklu Historie 
Ostopovic. Zbyněk Sviták nastíní, jak rostly 
Ostopovice ve starší době do roku 1848. 
O měsíc později, v úterý 24. 6., nás čeká 
přednáška Jana Břečky Ostopovicko za Hitlera.

A co nás čeká 
v nejbližší době?

35
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Trail Ostopovice

Závěrem loňského roku vyrostla na Staré dálnici nad 
druhým mostem trailová trať, která je určena pro malé 
i dospělé bajkery. Jednosměrná trať měří přibližně 
280 metrů, má přírodní povrch, na trati je několik klo-
pených zatáček, vln i zajímavý start na skále.
 Cílem bylo maximálně využít stávající zvlněný terén 
a zasadit trať mezi vzrostlé stromy tak, aby splynula 
s okolní přírodou.
 Trať byla navržena a následně realizována firmou 
Trail System, která má bohaté zkušenosti se stavbou 
trailových tratí v mnoha lyžařských střediscích, a naše 
zadání byla pro ně zajímavá výzva.
 Součástí trailu je i skill centrum, kde jsou různé pře-
kážky a slouží k získání dalších dovedností jízdy na 
kole. 
 V těsném sousedství tratě se nachází již nevyužívaný 
vodojem a toto nevzhledné místo bude v jarních měsí-
cích upraveno a na vodojemu bude umístěna vyhlídková 
plošina, která nabídne krásné výhledy na Brno, a tím 
bude i vlastní vodojem zabezpečen.
 Na 26. dubna jsme ve spolupráci s dodavatelskou fir-
mou pro všechny milovníky cyklistiky připravili cykli-
stický den, čímž bychom chtěli slavnostně zahájit pro-
voz. Hlavními lákadly bude účast mistra světa Michala 
Prokopa a stavitele trati Romana Kalabuse. Mnoho 
návštěvníků také ocení i testování elektrokol značky 
4EVER – viz pozvánka.

Petr Vlach
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sýry         uzeniny        maso         mléko         zelenina        ovoce        vejce 

med        bylinky         koření        pečivo        sazenice        marmelády

porcelán        hračky        knihy        obrazy        starožitnosti        gramodesky        hudební nástroje

drobný nábytek        odznaky        armádní, rybářské a sportovní vybavení        pohlednice        nářadí

Rezervace prodejních míst
na trhy i blešák: 

+420 605 555 021
trhyostopovice@gmail.com

www.ostopovice.cz

Příští trh a blešák bude na podzim 2025.

Farmářský trh
a Ostopovský 
blešák

Náves U Kaple 
v Ostopovicích

Kde:

17. 5. 2025
8:00–12:00 hodin

Kdy:
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